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El senyor president:

Moltes gràcies, senyor Ferri.

President del Consell.

El senyor president del Consell:

Moltes gràcies, president.

Moltes gràcies, senyor Ferri.

pacte del botànic fou netejar La Generalitat, acabar les 
ombres immenses d’opacitat i de corrupció que hi havia en 
esta administració.

La greu hipoteca reputacional que heretàrem ens obligava 

-

vosté acaba de plantejar, que és fonamental que els ciuta-
dans sàpiguen que no només van a la presó, sinó que a més 
tornen els diners. I això és una qüestió fonamental.

Este és el treball que l’administració d’una manera proac-
tiva està fent, detectar aquells casos de corrupció, de supo-
sada corrupció, i portar-los davant de la justícia. Tot això amb 

valencians.

En este marc, per exemple, i a instància del Consell, la inter-
venció ha realitzat en este temps informes com en primer lloc 
el de l’IVAM, on es tragueren a la llum els excessos de l’anterior 
direcció general, amb compres d’art pagades amb sobrepreus 

En segon lloc, també les ressonàncies magnètiques, on es 
comprovà la falta de control sobre esta organització d’este 
servei sanitari, els accessos a la facturació per part de la 
concessionària.

En tercer lloc, la Fundació V Encuentro Mundial de las 
Familias, on es detectaren incompliments legals i comptables 
en l’organització i en tot l’organigrama que gestionà la visita 
del papa per valor de 22 milions d’euros.

Són exemples d’una voluntat clara d’este Consell per acla-
rir allò que s’ha fet amb els diners públics. I en este context 
és en el que se situa l’informe de la intervenció que el Consell 
demanà sobre VAERSA. Una empresa pública sobre la que 
hi ha totes les sospites. De fet, dos d’estos casos, vinculats a 
la gestió d’esta empresa, ja tenen una condemna ferma per 
prevaricació. Primer, el cas de la compra de vehicles sense 
concurs. Es gastaren 1.400.000 euros en totterrenys, i per 
tant sense possibilitat d’estalviar perquè es va fer sense cap 
tipus de concurs públic.

En segon lloc, el repartiment de sobresous, dels que vosté 
parlava, contra l’ordre expressa del Consell i els infor-
mes legals pertinents. 1.800.000 euros que es repartiren 
entre els directius que nomenà el govern del Partit Popular. 
Casos penats, que no seran els únics, perquè VAERSA, 

contràriament a allò que defensava una antiga presidenta de 
VAERSA, no era en absolut cap model a seguir.

En estos moments hi ha més processos oberts que impliquen 
esta societat i que es mesclen amb altres casos de corrup-
ció, com, per exemple, els treballs de VAERSA per la fundació 
que organitzà la visita del papa, un cas que prompte se vorà 
en els tribunals. En eixe judici que incorpora la trama Gürtel, 
el Correa, el Bigotes i companyia. I, en segon lloc, l’externa-
lització dels serveis jurídics sense concurrència, al qual vosté 
també feia esment.

En l’informe de la intervenció sobre l’ús de les targetes de 

una sensació d’absoluta impunitat. Quantes coses ens queda-
rem sense saber. Existia una autèntica sensació d’impunitat, 
que se podia fer tot. Vosté ha parlat d’El Corte Inglés, de l’ús de 
les targetes, però és que hi ha factures en Màlaga, en els llocs 
més..., en caps de setmana, les coses més absolutament increï-
bles. Com s’atrevien a fer això? Perquè hi havia total impunitat.

-
tes Visa Or vigents al mateix temps. Vora 140.000 euros 

raó del treball. Pagaven des de la factura del concessionari 
del Jaguar a una clínica veterinària. Anaven a restaurants a 
càrrec de VISA no sols dies laborals, com vosté ha dit, dissab-
tes, diumenges.

a 48.000 euros en el caixer automàtic. De 500 en 500. 500, 
500... De dilluns a diumenge, vint-i-quatre hores. Sin complejos.

Per això el Consell portarà este informe, perquè se depuren 
totes les responsabilitats. Diu l’informe: «S’han de considerar 
estos fets com actes de lucre personal per als directius i en 
perjudici de l’entitat.»

Realment no hi havia un ionqui dels diners, hi havia una 
epidèmia de ionquis. I algú alguna vegada és possible que 
haja de demanar perdó? Algú alguna vegada els demanara 
perdó als valencians? Perquè mentre no els demanen perdó 
als valencians pel que han fet, sense dubte són absolutament 
indignes de representar el poble valencià. (Aplaudiments)

 

El senyor president:

Moltes gràcies, president del Consell.

Senyories, continuem amb les preguntes de control.

En este cas la pregunta del Grup Ciudadanos. Des de... 
Senyor Marí, té vosté la paraula.

 
El senyor Marí Malonda:

Gracias, president.

President, buenos días.

Le pregunto: ¿están las políticas del Consell garantizando los 
derechos, libertades e igualdad de oportunidades de todos 
los ciudadanos de la Comunidad Valenciana?
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El senyor president:

Moltes gràcies, senyor Marí.

President del Consell.

El senyor president del Consell:

Moltes gràcies, president.

Sí. Sí, señor Marí, sí.

La mejor manera de garantizar los derechos, libertades y la 
igualdad de oportunidades de todos los valencianos y las 
valencianas es la reforma que ha puesto en marcha el Consell 
desde el primer día. Las reformas que han hecho posible la 
reparación de derechos. Las reformas que han hecho posible 
que haya un millón de personas que ya no tengan que pagar 
los copagos. Las reformas que han hecho posible que los 
niños y las familias tengan igualdad de oportunidades porque 
ya no tienen que pagar los libros de texto. Las reformas que 
han hecho posible desde el primer día que no haya esa acti-
tud trumpista, de Trump, que hizo que una parte de los valen-
cianos que viven aquí, las personas que viven aquí no tuvie-
ran derecho a la sanidad.

Por tanto, desde luego estamos en el camino correcto 

Efectivamente no podemos hacer triunfalismo y no lo vamos 
a hacer nunca. Y es evidente que queda mucho por hacer. 
Pero hoy ya hay más libertad y más igualdad que hace veinte 
meses. (Aplaudiments)

 

El senyor president:

Moltes gràcies, president del Consell.

Senyor Marí, per acabar de concretar la... Senyor Marí, té 
vosté la paraula.

El senyor Marí Malonda:

Gracias, president.

President, no, no, no. Usted no está garantizando los dere-
chos y libertades y la igualdad de oportunidades de todos los 
valencianos. No, se lo digo yo que no.

Mire, voy a comenzar, president, con una cita de John Stuart 

pueblo mediante la educación y dar buen uso a las más altas 
cualidades que haya alcanzado».

Mire, president, yo no sé usted cómo lo verá. ¿Usted consi-

Porque para mi grupo parlamentario ya le digo yo que no lo 
es. Ustedes no solo no rescatan personas ni derechos, presi-

dent, es que vulneran principios y derechos constitucionales.

¿Qué han hecho en educación, president? Se lo digo yo. Con su 
nuevo decreto de plurilingüismo lo que hacen es discriminar 
a una parte de la población, están obligando a quienes quie-
ran tener más formación y más preparación en inglés tener 
que pasar por el aro de estudiar más horas en valenciano. Y 
no sólo por eso, es que además solo los que sigan en inver-
sión en valenciano tendrán el título de uno en inglés. A noso-
tros esto nos parece, grave no, muy grave.

¿Le parece esto garantizar derechos, president? Díganos, ¿no 
es eso chantajear a los ciudadanos? ¿Qué le parece que su 
gobierno cree valencianos de primera y de segunda? ¿Qué 
le parece que su gobierno castigue a una parte a tener peor 
formación en inglés? Le recuerdo que hoy en día el inglés, ya 
se lo dijimos, es fundamental para encontrar empleo. Nueve 

presi-

dent

jóvenes?

Más de lo mismo con el requisito lingüístico en la Ley de 
función pública que la negocian sin contar con dos de los 
sindicatos que forman parte de la mesa general. Porque el 
conseller Marzà no quería que le molestasen en la foto quie-
nes discrepan de su política lingüística. O, si no, por qué 
les obligaron a levantarse e irse de esa reunión, president, 
míreme, por qué. ¿Por qué les obligaron a levantarse e irse 
de esa reunión? Explíquelo aquí, a la cámara, que lo sepamos 
todos. Por qué obligaron a irse a esos dos sindicatos a levan-
tarse y abandonar esa mesa.

Mire, y se lo digo yo, porque los que les molestan no se sien-
tan en las reuniones. Y volvemos a lo de siempre, que no 

diciendo que si los políticos fuéramos perfectos seríamos 

Una vez más usted está permitiendo a los nacionalistas que 
se salgan con la suya, president. Y se equivoca, se equivoca, 
porque la lengua no puede ser nunca objeto de confrontación 
entre los ciudadanos. La lengua, president, hay que quererla, 
cuidarla y apoyarla, pero desde el respeto, no usarla nunca 
como arma política, ni imponerla tampoco, president, ni impo-
nerla tampoco. Así no, president.

Imposiciones, ninguna. Mire, yo le voy a regalar un hashtag, 
el otro se lo puse, como sé que juega por las tardes-noches, 
alguna vez lo veo que tuitea. Le voy a regalar un hashtag, aplí-
queselo. Abra el hashtag y le ponga «prohibido imponer». 
Ese será un buen hashtag que puede utilizar usted a partir de 
ahora: «prohibido imponer». (Aplaudiments)

Pero, mire, tampoco debe servir todo esto para cerrar puer-
tas al talento. ¿Van a asumir en un mundo global, en pleno 
siglo XXI, a los investigadores, médicos, profesores que no 
hablen valenciano? Como el ejemplo de la semana pasada, 
o en el pleno anterior, de la Guardia Civil, gente que viene 
muchas veces para estar uno o dos años aquí e irse a otro 
lugar del territorio nacional a trabajar. Quizá para usted un 
buen guardia civil es el que hable valenciano. ¿Para mí sabe 
lo que es? Es que produzca seguridad y dé tranquilidad a los 
ciudadanos. Ese es el buen guardia civil, sí.

Y el otro tema que nos preocupa. ¿Qué va a hacer con los 
interinos que están en la bolsa y no tienen el título de valen-
ciano, president? ¿Qué es lo que va a hacer? ¿Les van a 
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expulsar de la bolsa? ¿Van a permitir que profesionales con 
años de experiencia y formación se queden sin trabajo por no 
tener un título? ¿Van a hacer lo mismo que en Cataluña, que 
miles de profesores se tuvieron que ir? Se tuvieron que ir, 
president, por esa misma política sectaria. ¿Esa es su forma de 
rescatar personas y de proteger a los ciudadanos? Pues mire 
no, president, eso no es rescatar, eso es venderse al secta-
rismo y al adoctrinamiento del nacionalismo más radical de 
su socio de Compromís.

La imposición, el adoctrinamiento, la parasitación del espa-
cio público forman parte de la hoja de ruta de sus socios de 
gobierno y estamos viendo cómo esta hoja de ruta se está 
siguiendo con su beneplácito, president, con su beneplácito.

Y para acabar, ya que estamos hablando de educación, pues 
mire, yo me voy a permitir darle unas notas. Mire, en inmer-
sión lingüística encubierta el conseller Marzà, sobresaliente; 

Bloc, el conseller -
ciente. En Constitución, el bodrio ese de los países catalanes, 
que aún siguen con el bodrio de los países catalans, el conseller 
Marzà, cum laude

usted esas notas? Porque hace seguidismo de las políticas 
más radicales y más sectarias de Compromís y lleva al Partido 
Socialista a la más absoluta irrelevancia política. Pero le da 
igual, porque usted ya es president, entonces ya le da igual, 
usted es president. Y sobre todo, president, a cualquier precio.

Así no, president, ya se lo dijimos. Mire, espabile, gire al 
centro, mire al centro y abandone el sectarismo más radical 
del nacionalismo y del independentismo de la gente que le 
acompaña.

Muchas gracias. (Aplaudiments)

 

El senyor president:

Moltes gràcies, senyor Marí.

President del Consell, per a respondre al Grup Ciudadanos, al 
seu síndic, el senyor Marí.

 
El senyor president del Consell:

Moltes gràcies, president.

Señor Marí, estamos hablando de los derechos de los ciuda-
danos. No estamos hablando de ninguna imposición. Aquí 
no se impone nada. De hecho, el modelo educativo lo que 
permite claramente es que pueda decidir la comunidad 
educativa.

Y oiga, mire, hay una cuestión que es elemental: ahora no 

ahora. ¡Hasta ahora no había nada! (Aplaudiments) Es más, 
el 6,6%, el 6,6%, un gran éxito. ¡Oiga! partimos de un gran 
fracaso en educación y lo que estamos intentando es precisa-
mente, y hoy lo he anunciado, 5.000 nuevos profesores para 
mejorar de verdad el inglés.

Desde el primer día hemos dicho que el inglés es una cues-
tión para nosotros absolutamente y radicalmente prioritaria. 

Y, oiga, es que el conseller es profesor de inglés. O sea, 
tampoco no es que sea una persona, digamos, anti-inglés. O 
sea, vamos a ver si nos entendemos.

Y oiga, de verdad, si se suben a la bola ésta pues que viene 
por otro lado, pues súbanse. De verdad, los fantasmas, los 
fantasmas se han ido de vacaciones, se han ido de vacaciones, 
ya no están los fantasmas. (Aplaudiments) Y aquí los empre-

y hablan y hablan como quieren y se entienden. ¿Sabe? Se 
entienden. Pero si hay alguien que quiere generar unas fanta-
sías y rescatar fantasmas es su problema. Pero eso ya no 
le importa a la sociedad valencia. Se van a equivocar abso-

dels països 

catalans, pero si a ustedes les interesa sacar el fantasma, 
sáquenlo a pasear. ¿No tienen nada, nada mejor que ofrecer 
a la sociedad valenciana que sacar (aplaudiments) fantasmas 
del pasado? Y, ¿ustedes venían a regenerar la política? ¡Por 
favor, por favor, por favor!

Mire, hay cosas que… Además, esto de las imposiciones…, a 
mí nunca me gustaron mucho algunas asignaturas, ¿sabe? Y 
¿vamos a hablar que en educación se imponen las matemá-
ticas o no se imponen las matemáticas, se impone el griego, 

se hace a través de una asamblea, ¿verdad? Supongo que en 
eso estaremos de acuerdo. Y ¿sabe que hay un derecho de 
los ciudadanos a saber valenciano, castellano e inglés? Pero 
es que además, el Estatuto de autonomía de esta comunidad 

¡Entérense de una vez, entérense de una vez! (Aplaudiments) 
Es que no estamos pidiendo perdón, estamos queriendo que 
se cumpla el Estatuto de autonomía, que ya está bien.

Y le voy a decir más, le voy a decir más. Mire, es absoluta-
mente, es absolutamente el derecho de los ciudadanos el 
que se altera en la administración pública, la función pública, 

un problema ni un derecho de ningún funcionario, el derecho 
es del ciudadano, y el ciudadano tiene que ser (aplaudiments) 
escuchado en castellano o en valenciano, en las dos lenguas. 
Los radicales son los que no hacían eso, esos son los radicales, 
porque nosotros lo que estamos es cumpliendo el Estatut de 
autonomía de la Comunitat Valenciana. Y eso es lo que hay.

Y a partir de ahora, hay diálogo abierto en función pública. Hay 
una reunión en la que se reúnen aquellos que habían acordado 
una formulación del requisito lingüístico, y es una reunión, 
no es una reunión de negociación, es una reunión de explica-
ción. A continuación, se les explicó a los otros sindicatos. Y 
ahora hay un proceso abierto de negociación. Y aquí va a haber 
un proceso también de discusión en las Cortes Valencianas, 
porque esto es el parlamento, y aquí se va a decidir la ley.

Por tanto, estamos en un momento en el que en veinte meses 
se ha avanzado en libertad y en igualdad. (Aplaudiments)

 

El senyor president:

Moltes gràcies, president.

Senyories, continuem ja amb la darrera pregunta de la sessió 
de control, que formula… ¡Ai!, perdó, perdó, perdó. Com sé 
que el president del Consell té pressa…
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La diputada Mercedes Ventura té la paraula. Disculpe, 
disculpe que no…

Quan vosté vullga.

La senyora Ventura Campos:

Buenos días, señor president.

que miles de profesores perderán su trabajo en septiembre 
si no se tienen el título en valenciano. Y además, apuntan que 
más de cinco mil personas, en este caso, profesores, carecen 
de la capacitación lingüística requerida.

Señor president, es una situación que a Ciudadanos nos preo-
cupa. Nos preocupa porque podemos llegar a la misma 
imagen que se llegó a Cataluña donde se despidieron más de 

-

requisito lingüístico.

¿Esta forma es la que tienen ustedes para retener el talento? 
¿Qué van a hacer con los profesores que no tienen el título 
de valenciano? ¿Van a permitir que se queden sin trabajo y 
que tengan que ir a buscar trabajo fuera de la Comunidad 
Valenciana? ¿Han pensado también ustedes en las perso-
nas con más de cincuenta años, que llevan toda la vida en la 
docencia, que van a ser despedidos, dónde los van a ubicar, 
dónde…, qué opciones tienen para encontrar empleo?

con los interinos y aquellas personas que no tienen el requi-
sito lingüístico, que van a expulsar si no tienen el mismo.

Muchas gracias. (Aplaudiments)

El senyor president:

Moltes gràcies, senyora Ventura.

Li contestarà el conseller d’educació.

Quan vosté vullga.

El senyor conseller d’Educació, Investigació, Cultura i 

Esport:

Gràcies, senyor president.

Em permetrà fer una broma, que sé que vostés també són 
del tema. Jo de menudet veia uns anuncis que dien que «si no 
son Micro Machines, no son los auténticos», que dia que per 
a saber diferenciar… La ciutadania diferencia, el discurs de 
sempre el té el Partit Popular. Si vostés volen tornar a fer el 
mateix discurs del PP, supose que el carril del centre seguirà 

(aplaudiments) 
ocupen el carril del centre i no l’extrema dreta, que eixa ja 
està ocupada.

Mire, el que farem serà tan senzill com aplicar la llei. És una 
qüestió que el Partit Popular va regular i que va tindre temps 
en una moratòria, durant molt de temps, perquè el professo-
rat estiguera en temps per a formar-se. I una vegada format, 
poguera continuar en el seu lloc. Per tant, el que nosaltres 
diem és: han tingut temps per a formar-se i, per tant, podrien 
tindre ja la formació.

Vaig a allò que diem sempre, el dret dels xiquets a aprendre. 

fóra pare i el mestre o professor dels meus xiquets ha tingut 
molts anys per a aprendre i per a acreditar una llengua amb 

Per això, el que farem serà acompanyar-los, seguirem 
formant-los, seguirem formant-los, però, com no pot ser 
d’una altra manera, complirem la llei, perquè nosaltres, com 
he dit abans, som de complir la llei; els de saltar-se la llei eren 
uns altres.

Gràcies. (Aplaudiments)

El senyor president:

Moltes gràcies, senyor Marzà.

Senyor Woodward, té vosté la paraula.

 

El senyor Woodward Poch:

Buenos días.

Bueno, ustedes han apostado por un cambio de modelo 
productivo basado en la innovación, la internacionalización, 
creando para ello la Agencia Valenciana de la Innovación. 
Debemos aprovechar el talento investigador del que dispo-
nemos en la Comunidad Valenciana, pero también considera-
mos que tenemos que ser capaces de hacer atractivo nuestro 
sistema de innovación, de forma que podamos atraer talento 
de fuera.

Y nuestra pregunta, mi pregunta es: ¿considera que la imposi-
ción del requisito lingüístico a investigadores y profesionales 

valenciano de innovación?

Muchas gracias. (Aplaudiments)

El senyor president:

Moltes gràcies, senyor Woodward.

Senyor conseller, té vosté la paraula.
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El senyor conseller d’Educació, Investigació, Cultura i 

Esport:

Gràcies.

Moltíssimes gràcies.

Qualsevol persona que estiga capacitada per a investigar i fer 
els doctorats en grans qüestions, estic segur que no tindrà 
cap problema en aprendre qualsevol llengua, perquè per això 
estem.

Però el que nosaltres li anem a dir és: no es preocupe, (veus) 
no es preocupe, perquè anem a seguir captant talent, no 
anem a expulsar talent, com passava abans. Per això, el presi-
dent va anunciar en unes de les seues declaracions, que 
anàvem a generar una generació talent, en un programa en 
què estem treballant, per a captar investigadors consoli-
dats. Investigadors també de fora, investigadors estrangers, 
que podran vindre ací, que no tindran ningun problema ni 
ninguna qüestió de requisit per poder vindre ací a treballar.

També tindrem un programa destinat a tornar el talent dels 
valencians i les valencianes que se n’han anat fora, els joves 
investigadors que, malauradament, han hagut d’exiliar-se per 
les polítiques anteriors.

 I anem a crear noves oportunitats perquè la indústria puga 
realment canviar el seu model productiu agarrant-se als eixos 
de recerca que nosaltres anem a generar en eixa genera-
ció talent que estem ja treballant i que presentarem en breu, 
en la qual no hi haurà ningun tipus de limitació. Al contrari: 
tindrem referents internacionals que vindran a investigar ací 
i valencians i valencianes que deixaran d’anar-se’n i el que 
faran serà quedar-se i aportar el seu valora afegit al model 
productiu del nostre territori.

Gràcies. (Aplaudiments. Se sent una veu que diu: «¡Molt bé!»)

El senyor president:

Moltes gràcies, senyor conseller.

Ara sí, passem al següent grup parlamentari, que formula 
pregunta. I en este cas, el senyor Antonio Montiel formularà 
la pregunta.

 
El senyor Montiel Márquez:

Bon dia, president.

Bon dia, membres del govern.

Done per reproduïda la pregunta presentada per escrit.

El senyor president:

Moltes gràcies, senyor Montiel.

President del Consell.

El senyor president del Consell:

Moltes gràcies, senyor president.

Senyor Montiel.

«¡Basta ya!» fou el crit que va unir als… «¡Basta ya!» ¿També 
els molesta això? No sé… «¡Basta ya!» va ser el crit que va 
unir a tots els espanyols contra la lluita antiterrorista, va ser 

Entre tots i totes ara tenim un gran repte, i és acabar amb el 
terrorisme masclista. I per això, avui 8 de març hem de reivin-
dicar, una vegada més, totes les accions possibles i impossi-
bles perquè no hi haja esta situació de terrorisme masclista, 
que només a la nostra terra, en els darrers mesos, ha matat 
tres dones.

Per tant, eixe és el gran repte, eixe és, sense dubte, el repte 
que hem de fer amb l’esforç de tota la societat des de l’edu-
cació, des de la convivència, des de les famílies, des de tots 
els àmbits: polític, social... I això és el que la vicepresidenta 
del Consell va proposar l’altre dia, que estaven vostés també 
presents. Va proposar que teníem de fer un gran acord valen-
cià contra la violència de gènere, un acord que sume i que 
isca permanentment de tots els àmbits de caràcter tancat 

és, sense dubte, el gran problema que tenim, la gran prioritat, 
acabar amb l’assassinat de dones.

És una successió d’assassinats que ens ompli de dolor, de 
vergonya, de ràbia, perquè posa en qüestió el propi funcio-
nament de la democràcia i que ens diguem que som una soci-

dones, no som una societat avançada.

Per tant, nosaltres, en la mesura de les nostres possibilitats, 
senyor Montiel, anem a fer tot el que estiga al nostre abast.

Demà, la vicepresidenta se reunix a Madrid…, a la comissió 
general de comunitats autònomes participarà i donarà l’opi-
nió del govern valencià respecte a esta qüestió. Saben vostés 
que va ser precisament este Consell el que va proposar que 

contra la violència de gènere. No ho havien plantejats des 
dels territoris. Finalment, se van sumar totes les comuni-
tats autònomes i el propi govern. Però crec que falta encara 
moltíssima sensibilitat en l’àmbit polític i en tots els altes 
àmbits socials.

Este any, Margaret, Gloria Amparo i María Dolores ens han 
deixat, malauradament, pels assassinats comesos. Saben 
vostés que només amb una gran força social serà possible 
aconseguir l’èxit.

Nosaltres, des de la perspectiva del govern valencià, este any, 
la Conselleria d’Igualtat i Polítiques Inclusives destina 9 mili-
ons d’euros contra la violència masclista. Per primera vegada, 
té a més la condició de crèdit ampliable.

 Hem creat uns fons de 100.000 euros en ajudes econòmi-
ques per a atendre les necessitats immediates, hem regula-
ritzat pagaments pendents per a col·lectius més vulnerables, 
hem facilitat l’exempció de taxes universitàries del trasllat 
d’expedient de centre de víctimes de violència masclista... 


